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Marikovský  spravodaj 

 
 

 

 

Obecné noviny      Obce Dolná Mariková      Ročník XVII.       Číslo 1/2017   

nepredajné 

 
 

Petropavlovské slávnosti 
 

Hody  v našej  farnosti  začali svätou omšou, na ktorej sa zúčast- 

Nili  farníci z našej obce, Hatného aj  Klieštiny.   Po sv. omši  po- 

kračovali slávnosti v areáli kultúrneho domu, kde starosta obce 

Ing. Peter Šujak   medzi  prítomnými privítal aj  našu rodáčku p. 

Emíliu Kršíkovú a p. farára Ľubomíra Vavru. 

V úvode  vystúpil folklórny súbor  Dúbrava, ktorý vystriedali  skupiny   Studnička a Hatňanka.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rytmickými piesňami potešili divákov ľudová hudba  Carpatia  

a marikovskí harmonikári. Hudobná skupina  Level Up hrala na 

počúvanie  i do tanca.   Nechýbal ani 

chutný   poľovnícky    guľáš,  mäsové  

špeciality od Rasťa a domáce koláče. 

Na  svoje  si  prišli  aj  deti .  S  pekne 

vymaľovanými   tváričkami  sa  nosili  

na  koníkoch  a  pochutnávali   si   na  

cukrovej vate.  

 

PRÍHOVOR STAROSTU 

 

 
Milí spoluobčania, 

myslím, že už si všetci spoločne začíname 

zvykať na striedanie sa dvoch ročných 

období. Jar a jeseň sa nám postupne 

vytrácajú. Silné mrazy a zima trvajú takmer 

až do apríla a vzápätí ich striedajú teplé letné 

dni s vysokými teplotami. Aj v týchto dňoch 

prežívame už dlhodobejšie tropické horúčavy, 

ktoré by nám mohlo aspoň čiastočne 

spríjemniť prázdninové a dovolenkové 

obdobie. Obdobie, kedy či už naše deti, alebo 

my, dospelí vypneme od každodenných 

povinností a počas voľných chvíľ spoločne so 

svojimi blízkymi načerpáme nových síl a 

energie do nadchádzajúcich dní a mesiacov.  

Prajem Vám, milí spoluobčania, aby ste sa 

takto posilnení mohli vrátiť  do svojich 

kolektívov a spoločne s elánom plniť svoje 

každodenné povinnosti a spoločne so svojimi 

blízkymi s radosťou prežívať  všetko, čo Vám 

život so sebou prinesie. 

                                               Ing. Peter Šujak 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 
      

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Vídať ich často po obci – umývajú cesty, vozia vodu na 
cintorín, čistia studne... Áno, hovoríme o našich 
požiarnikoch, mladých mužoch, ktorí veľa svojho  
voľného času obetujú v prospech nás všetkých.  
Zodpovedne sa starajú o zverenú techniku a budovu 
a nájdu si čas aj na záujmové aktivity (stavanie mája, 
varenie kapustnice) a súťaže. 11. júna reprezentovali 
našu obec  v Okresnej hasičskej súťaži družstiev a dorastu 
v Plevníku, kde skončili na 7. mieste spomedzi 34 
družstiev. Veríme, že k týmto obetavým chlapcom 
postupne pribudnú aj ďalší. 

 

Zo života požiarnikov 

     

V roku 2015 sme reagovali na momentálny demografický vývoj v našej obci a bez čakania na rôzne výzvy 

a grantové mechanizmy, nakoľko ich dostupnosť nie je vždy istá a efekt sa dostavuje až po niekoľkých 

rokoch, sme sa pustili do  rozširovania kapacity našej materskej školy tak, aby sme už v školskom roku 

2015-2016 mohli prijať čo najväčší počet škôlkarov a tak o jednom riešiť a problémy mladých rodín s 

umiestnením ich detí v predškolských zariadeniach. V rámci vlastného rozpočtu a vlastných kapacít sa 

nám podarilo pripraviť celý interiér materskej školy na jeho plné prevádzkovanie už v uvedenom 

školskom roku. Tiež sme  už informovali a určite to aj každý z Vás zaregistroval, že v minulom roku sa 

nám vďaka dotácii z environmentálneho fondu podarilo zrekonštruovať celý objekt materskej školy aj 

zvonka. Vďaka týmto správnym krokom už druhý školský rok je materská škola plne využitá a teda máme 

prijatých 63 detí na predškolskú výchovu, z toho 3 miesta sú povolené výnimkou RÚVZ v Považskej 

Bystrici. V tomto období ešte dokončujeme verejné priestranstvo pri materskej škole, ktoré bude slúžiť 
nielen škôlkarom ale aj občanom a návštevníkom, ktorí sa prídu pozrieť, oddýchnuť a pookriať k nášmu 

drevenému betlehemu. 
 

Rekonštrukcia materskej školy 

 

 
 

  



 

 

                                                                      
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
 

 Problematikou   miestnych   komunikácií   sme   sa   

 zaoberali  už v predchádzajúcich číslach. Vieme, že   

 by bolo  potrebné, aby  ich obnova a rekonštrukcia   

 postupovala  rýchlejšie.  Aj  v tomto  prípade hrajú   

 hlavnú úlohu financie. Žiaľ, obce s takým počtom   

 obyvateľov aký má  naša, nemajú možnosť  čerpania   

 financií z eurofondov   pre túto  oblasť. Naša obec   

  každoročne v rámci možností   plánuje v rozpočte s   

 financiami   na   ich  obnovu  tak,  aby  boli  cesty   

 postupne rekonštruované v každej časti obce.   

 Musíme však spomenúť aj tú skutočnosť, že na to,   

 ako  naše miestne komunikácie vyzerajú a hlavne ich   

 okolie,   majú vplyv aj samotní občania. Keď obec 

chce celoročne zabezpečiť ich prejazdnosť, musí prevádzať orezávanie drevín, krovín či stromov a v zime 

samozrejme ohŕňanie snehu. V tomto nám často bránia samotní vlastníci alebo užívatelia susedných 

pozemkov a to tým, že nechcú odstrániť konáre prečnievajúce do profilu komunikácie, prípadne bránia tak 

urobiť zamestnancom obce. Niektorí z nás majú v blízkosti ciest zriadené rôzne skládky, ktoré obmedzujú 

prejazd  obslužných vozidiel, alebo  bránia odpratávaniu snehu v zimnom období. Žiaľ sú aj takí, ktorí 

podávajú sťažnosti na to, že im obec zasahuje do ich vlastníckych práv. Všetci sme si toho  vedomí, že nie 

všetky cesty majú takú šírku, ako by bolo potrebné a tiež nie všetky pozemky pod cestami sú vo vlastníctve 

obce. Cesty v obci potrebujeme a využívame všetci, či už pre vlastnú dopravu alebo prepravu nákladu. Preto 

by sme chceli poprosiť majiteľov susedných pozemkov o ústretovejší prístup. Tým, že sa zmenili dopravné 

prostriedky, zmenili sa aj nároky na šírku a kvalitu ciest. Niekedy našim predkom stačila  šírka vozovej 

cesty, ale teraz na to, aby sme zabezpečili dostupnosť všetkých služieb našim občanom, sú potrebné miestne 

komunikácie štandardných rozmerov. Verím, že aj v tejto problematike bude postupne dochádzať k dohodám 

a vzájomnému porozumeniu a obec sa bude môcť venovať hlavne ich údržbe a rekonštrukcii. 

 

 
Informuje  Vás Ing. Peter Šujak, starosta 

    Rekonštrukcia  priepustu 
 
Problém, ktorý voda z nefunkčného priepustu 

popod štátnu komunikáciu v časti našej obce 

Martikáňovce dlhodobo a opakovane 

spôsobovala, sa v máji podarilo konečne 

odstrániť. Tento nekonečný príbeh bol typickou 

ukážkou, ako všetci majú na starosti všetko a 

nikto nie je za nič zodpovedný. Jedno najväčšie 

šťastie v celej situácii bolo, že sa na tom mieste 

nestala žiadna tragická  nehoda. Potok samotný 

je v správe Slovenského vodohospodárskeho 

podniku, štátnu  komunikáciu spravuje Správa 

ciest TSK a dotknuté pozemky sú 

nevysporiadané, resp. v súkromnom 

vlastníctve. Konečnej rekonštrukcii 

predchádzalo zo strany obce, ktorá mala v 

danej veci zviazané ruky, množstvo výziev, 

upozornení, určených termínov obhliadok, či 

obhliadok samotných dotknutými orgánmi. 

Nakoniec sa konečne  „po niekoľkých rokoch“ 

pod tlakom obce a za jej spoluúčasti podarilo 

problém odstrániť a zabezpečiť spôsob riešenia 

tak, aby v budúcnosti už k podobným 

nepríjemným situáciám nedochádzalo. 

 

 

                                      

Miestne komunikácie 

 

  

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Harmonogram vývozov 

 
 

 
Obec Dolná Mariková ako správca pohrebiska funguje už jedenásť rokov. Za toto obdobie sa 
na cintoríne veľa zmenilo. Uskutočnila sa pasportizácia hrobových miest, vedie sa evidencia 
a zaviedol sa „poriadok do pochovávania“. Previedla sa rekonštrukcia domu smútku vrátane 
ozvučenia a osvetlenia tak, aby mohol slúžiť na pohrebné obrady. Obecný úrad  tiež zabezpečil 
výrub stromov, ktoré ohrozovali hroby, náhrobné kamene aj návštevníkov a urobil následnú 
výsadbu drevín. Celý areál cintorína je udržiavaný, pravidelne sa kosí tráva, likviduje  odpad, 
dováža sa voda a v zimnom období sa podľa potreby odhadzuje sneh.  
V tomto roku uplynie 10 ročná lehota, na ktorú bolo zaplatené nájomné za hrobové miesta. Pri 
tejto príležitosti prebieha kontrola evidencie hrobových miest a nájomcov.   
Za účelom skvalitnenia služieb občanom Obec v spolupráci so spoločnosťou 3WSlovakia s.r.o.   
pripravuje pre Vás  virtuálny cintorín. Tento projekt  vznikol nielen ako súčasť širšieho riešenia 
informačného systému cintorína pre potreby obce Dolná Mariková, ale aj v rámci rozšírenia 
cintorínskych služieb pre občanov.  
Často si pri návšteve cintorína spomenieme na príbuzného alebo známeho, ktorý už dávno nie 
je medzi nami. Radi by sme si uctili jeho pamiatku, ale nájsť hrob, v ktorom je pochovaný, je 
bez pomoci a rady iných niekedy skoro nemožné. Takúto informáciu sa dá však pohodlne 
a rýchlo zistiť aj z domu cez internet návštevou virtuálneho cintorína. 
Zdrojom podkladov  je evidencia hrobových miest Obce Dolná Mariková. Portál bude slúžiť 
nielen občanom Obce Dolná Mariková, ale aj širšej verejnosti ako komunikačné rozhranie pre 
používateľov internetu z celého sveta. Na portáli si budú môcť záujemcovia nájsť zomrelých 
podľa mena a priezviska, prípadne podľa čísla hrobu, môžu si pozrieť polohu hrobu na digitálnej 
mape cintorína a tiež pozrieť si fotografiu náhrobku. 
Ako bude cintorín v elektronickej podobe  vyzerať,  môžete si pozrieť na portáli: 
www.virtualnycintorin.sk. 
Virtuálny cintorín pre našu Obec pre jednotlivé časti obce bude prístupný vo forme linku, ktorý 
bude zverejnený po spustení aplikácie na web stránke obce. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vývoz plastov -  v  2. polroku 2017 budú plasty v našej obci odvážané v nasledovných termínoch:  
25.07.     24.08.    21.09.     19.10.     14.11.     14.12. 

Plasty sa odvážajú od domov priamo vývozcom, nezvážajú sa na zberné miesto pri kultúrnom dome. 

Odvoz skla a textilu – priebežne z kontajnerov rozmiestnených po obci 

Odvoz papiera a elektroodpadu – po nahlásení termínu vývozcom bude oznámený v rozhlase 

 

 
Boli sme toho názoru, že téma čiernych skládok v 
našej obci postupne upadne do zabudnutia, no zatiaľ 
to tak nevyzerá. Vývoz komunálneho a separovaného 
odpadu v našej obci funguje na slušnej úrovni. Pred 
časom sme zrušili aj lístkový systém vývozu 
komunálneho odpadu, ktorý mal určite svoj zmysel, no 
do istej miery podporoval vznik čiernych skládok. 
Práve preto, že sa odstránilo limitovanie občanov 
lístkami, zvýšil sa poplatok. Predpokladali sme, že sa 
úmerne zvýši tonáž odpadu vyvezeného na skládku a  
zaniknú čierne skládky. Opak je však pravdou a obec 
musí stále na svoje náklady odstraňovať neduhy 
niektorých našich obyvateľov. Je skutočne 
nepochopiteľné, keď v prírode nájdete igelitovú tašku s 
plastovými fľašami a obec pritom zabezpečuje odvoz 
tohto odpadu priamo od brány každého domu. 
Podotýkame, že je stále možnosť pre našich 
obyvateľov či chatárov objednať si vývoz odpadu či už 
veľkokapacitným kontajnerom alebo 1100 litrovým 
kontajnerom. 
 

 

Čierne skládky 

 

 

Prevádzkovanie pohrebiska 

 
 

 

Obec už dlhodobo plánuje rekonštrukciu 
nášho kultúrneho domu. Každé jej 
odďaľovanie sa na stave budovy 
podpisuje. Opakovane sme spracovávali 
projekty a podávali žiadosti, avšak nemali 
sme to šťastie, aby sme boli úspešní. Teraz 
sa nám podarilo získať dotáciu z 
environmentálneho fondu vo výške 75 000 
Eur. Je to síce pekná suma, no vzhľadom 
nato, že pôvodný rozpočet a teda aj 
požadovaná výška dotácie boli podstatne 
vyššie, bude musieť byť rekonštrukcia 
rozdelená na dve etapy tak, aby to obec 
bola schopná dofinancovať. Veríme, že 
teraz sa nám už konečne podarí  zveľadiť 
náš spoločný kultúrny stánok v centre obce 
a aj takým spôsobom skrášliť jej celkový 
vzhľad. 

 

 

Rekonštrukcia kultúrneho domu 
 

http://www.virtualnycintorin.sk/


 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                Všetkým jubilantom v 1. polroku 2017 srdečne blahoželáme 
 

                  
 

85 roční 
Mária Kasáková 
Eleonóra Mišíková 
Fratišek Slávik 
Emil Vlach 

80 roční 
Viktória Cibulčíková 
Mária Lokšenincová 
Mária Lúčanová  
Emília Polníková 

75 roční  
Emil Baránek 
Emília Lúčanová 
Edita Rosíková 
Anton Sečík 
Emília Stančeková 
Pavol Šeršík 
Juraj Zemančík 
 
70 roční 
Matilda Hevierová 
Pavol Máček 

Najstarší občania 
Cyril Šujak                      98 rokov    
Jozefa Melicheríková   91 rokov    

65 roční  
Anna Gašková 
Marián Lokšík 
Emília Lokšíková 
Štefan Martinka 
Ján Mikas 
Oľga Repáčová 
Miluše Zálešáková 
 
60 roční 
Anna Danižová 
Milan Gabko 
Jozef Gacho 
Ľubomír Hanušík 
Pavol Jurkeník 
Oľga Kurnocíková 
Mária Macúrová 
Dušan Martikán 
Mária Páchniková 
Mária Riljaková 
 

Kultúrne okienko 
 

 

 

 
 

Asi málo dedín sa môže pochváliť, že jej rodák a občan 

oslávil 70. výročie vysvätenia za kňaza. My sme takúto 

udalosť oslávili s pánom kanonikom Cyrilom Šujakom, 

naším najstarším občanom, ktorý 17. júna oslávil 98. 

narodeniny a ktorý je aj najstarším kňazom v Žilinskej 

diecéze. Vdp Cyril Šujak bol vysvätený za kňaza 15. júna 

1947. V Marikovej to bola prvá primičná omša v dejinách 

a zúčastnili sa na nej farníci aj z Papradna a Udiče.  

Ako kaplán a kňaz pôsobil vo viacerých dedinách, 

najdlhšie  Kolároviciach (42 rokov). Na sklonku života sa 

vrátil do rodnej obce. Celý svoj život zasvätil službe Bohu, 

cirkvi a ľuďom. Rád spomína na miesta, kde pôsobil a na 

ľudí, s ktorými prežil svoj život.  

 

 
 

Vdp. Cyril Šujak oslávil 70. výročie kňazstva 

 

 



 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

                        

 

   

  Kapustnica sa vydarila...  
Ani chladné ráno  a upršaný deň  nás neodradili od varenia   

a ochutnávania  kapustnice.  Druhý júnový  víkend  zastali  

súťažné  družstvá  pri svojich kotlíkoch, aby  už po siedmy  

raz predviedli svoje  kuchárske umenie a uvarili "najlepšiu"  

kapustnicu.  Všetci  súťažiaci  sa snažili,  do  kapusty pridá- 

vali mäso, hríby, smotanu... Popri  varení sa zabávali, spie- 

vali  a  súťažili  nielen  dospelí  ale  a j deti.  Kapustnica  sa  

vydarila  všetkým.  Mlstným  jazýčkom  porotcov  však naj- 

viac zachutila  tá,  ktorú  uvarili  Dôchodcovia.  Súťaže  sa  

zúčastnili  prvýkrát a hneď vyhrali.  Niet sa čomu  čudovať,  

veď majú najviac skúseností .  Na  druhom  mieste skončili  

Šťastne vydaté manželky  a tretie miesto obsadilo družstvo  

Mäsiarstvo   Rasťa  Kršíka.   K celkovému   zhodnoteniu  

akcie  treba   povedať,  že  víťazi  boli   všetci,  súťažiaci  aj  

diváci, ktorí  prišli napriek nepriaznivému počasiu a strávili  

v kruhu priateľov veselé chvíle, na ktoré sa dlho spomína. 

      

          Deň detí v Materskej škole                                    Deň matiek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Stretnutie ľudí dobrej vôle 

Sviatok     vierozvestcov   Cyrila  a  
Metoda  si   pripomenuli  spoločne  
Slováci  a  Česi.  Stretli sa  na  hre- 
beni  Javorníkov,  kde po sv. omši 
nasledoval kultúrny program, v kto- 
rom vystúpili aj naši speváci. 

 

 

 

  

 

 

 


